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 Referat fra møde i Vejby lokalråd mandag 
den 12. august 2024, kl. 19.00 i blok U på 
skolen i Vejby 
  
1.Godkendelse af referat fra sidste møde. 

 
2. Sidste nyt fra lokalområdet: Søren Bay 
blev kåret til årets ildsjæl i Vejby 2024. 
Søren er høvding/formand for 
gadekærslauget. 
På lokalrådsmødet før sommerferien var 
der enighed om, at tage imod et tilbud fra 
Lis Hansen om at fortsætte som kasserer 
til vi fandt en ny efter ferien. Michael har 
tilbudt at overtage posten. Michael fører i 
forvejen regnskabet for Vejby Nyt. 
 
3. PR-aktiviteter: Der skal opsættes 
plakater og reklameres på hjemmesiden 
og facebook for Naturens Dag søndag 
den 8. september. 
 
4. Løbende aktiviteter: Planlægning af 
naturens Dag den 8. sept. Start kl. 13 ved 
Vejby Gadekær. Der skal findes 3 
turledere. Vi benytter de 3 korte 
kløverstier. Der er afslutning i den 
overdækkede gård ved idrætshuset med 
kaffe/te, juice og kage. Erik kontakter 
Rema 1000, som plejer at være sponsor. 
Erik opsætter banner m.m. plakater 
fordeles til opsætning. Michael har 
anmeldt projektet til Friluftsrådet. Kirsten 
Mousten sætter invitationen i Vejby Nyt + 
laver plakater. 
Kirsten Mousten kontaktes vedr. folderen 
"Velkommen til Vejby", som skal 
opdateres. Michael kontakter Kirsten. 

 

Deltagere: Erik, Michael, Nanna , Niels Jørgen, 

Bent, Bill, Freddy, Charlotte Helt, Ingelise Hansen, 

Henrik og Bente. 

Erik oplyser Lars kommer omkring kl. 20.  

Ingelise deltager i stedet for Werner for 

Trongårdsklubben, og Charlotte kommer for 

Melhøj Park. 

Vi starter med at præsenterer os, så Charlotte og 

Ingelise ved hvem vi er. 

 

Ad.1. 

Godkendt. 

 

Ad.2. 

Se dagsorden. – Michael bliver valgt til kasserer. 

Michael vil kontakte Lis vedr. overdragelsen bl. a. 

fra banken, som Michael mener godt kan tage lang 

tid. 

 

Ad.3. 

Plakaterne til Naturens Dag er desværre ikke 

færdige, men Erik vil sørge for, at dem der plejer at 

sætte plakater op får plakaterne, så snart de er 

færdige. 

 

Ad.4. 

Se dagsorden. - På Naturens Dag bliver der 3 

kløversti ture. Kirsten Jørgensen tager den korte tur 

rundt i byen (den grønne rute), Erik går turen ud 

forbi Kongehøjen (den blå rute), og Michael går 

turen ud til Heatherhill (den røde rute). Michael har 

skåret lidt af turen, så den ikke bliver så lang. Der 

plejer at være kaffe, te og kage i Idrætshuset, hvor 

turene slutter. Bente plejer at være en af dem, der 

står for at lave kaffe og kage i Idrætshuset, de 

senere år sammen med Lis og Birgit Malling. 

Herudover plejer det at være Mie, Ulla og Bente, 

der bager kager, men Lis og Mie er gået ud af 

Lokalrådet, og Bente er nyopereret i knæet, så der 

skal gerne findes nogle andre til disse opgaver. Erik 

plejer at ringe inden turen og sige, hvor mange der 

deltager, til dem der laver kaffe m.m. 

Michael kontakter Kirsten vedr. opdateringen af 

folderen ”Velkommen til Vejby”. Folderen plejer at 

blive delt ud af ejendomsmæglerne og vandværket, 

da det er dem, der først har kontakt til nye beboere 

i Vejby.  
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5. Nye rådssager: Der har på baggrund af 
forslag fra Niels Jørgen og Steen Larsen 
været afholdt en række møder om 
Sandgraven. Simon fra Gribskov 
Kommune har deltaget og oplyst, at 
Sandgraven er gadejord. Det betyder at 
alle i Vejby i fællesskab ejer jorden. 
Naboerne til Sandgraven har ved fældning 
og rydning af buske m.m. holdt området 
lysåbent. De vil gerne sammen med andre 
interesserede danne en arbejdsgruppe 
under Vejby Lokalråd. På sidste møde var 
der enighed om, at Kirsten Mousten og 
Erik Malling laver et indlæg, som bringes i 
Vejby Nyt i det nummer af bladet som 
uddeles i begyndelsen af september. Det 
skal understreges at ALLE i Vejby er 
velkomne til at deltage i arbejdsgruppen. 
Interesserede kontakter Kirsten eller Erik.  
Når arbejdsgruppen er dannet indbydes 
en repræsentant fra gruppen til et møde i 
lokalrådet. 
  
6. Permanente aktiviteter: Kan lokalrådet 
stille med hjælpere til oktoberfesten 2024.  
Evt. til opvask som sidste år? 
 
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8) 
7.1. Vejby Borger-og Grundejerforening. 
7.2.Grundejerforeningen Melhøj Park. 
7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og 
Saxenkol. 
7.4.VIF. 
7.5. Forsamlingshuset. 
7.6. Menighedsrådet. 
7.7. Skolen. 
7.8. Trongårdsklubben. 
 
8. Kontakt til lokalforeningsråd og de 
andre lokalråd. Erik er blevet kontaktet af 
den nye formand for Ørby Bylaug. 
 
9. Kontakt til kommunen. 
 
10. Kontakt til Hovedstadsregionen. 
 
 

 

Ad.5. 

Se dagsorden. – Erik, Niels Jørgen, Steen Larsen, 

Bill, Simon fra kommunen og naboerne til 

Sandgraven har deltaget i de møder, der har været 

afholdt indtil nu. Erik læser indlægget til Vejby Nyt 

op, som Kirsten Mousten og Erik har skrevet. 

Naboerne har også skrevet et oplæg. Det første 

møde i arbejdsgruppen bliver en dag i efteråret. På 

det møde vil det blive foreslået, at der dannes en 

mindre gruppe af de fremmødte, en slags 

styregruppe, som har løbende kontakt til 

Lokalrådet. Hele arbejdsgruppen møder, når der 

skal ryddes op i Sandgraven. Niels Jørgen og 

Dorthe Stauning har godkendt Kirsten Mousten og 

Eriks indlæg til Vejby Nyt. Niels Jørgen håber, at 

der er mange, der vil melde sig til arbejdsgruppen. 

 

Ad.6. 

Vedr. Oktoberfesten. – Inden festen skal alle 

tallerkener, glas, bestik m.m. vaskes op. Her deltog 

Erik, Vibeke og Jacqueline fra Lokalrådet og en hel 

del fra ”Aktive Seniorer”. Dette var medvirkende 

til at både ”Aktive Seniorer” og Lokalrådet mod- 

tog 6.000 kr. hver, da der blev delt penge ud fra 

overskuddet fra festen. Selve festen er d. 28/9, så 

det drejer sig nok om dagene d. 25/9 – 26/9 og 

28/9. Erik og Nanna melder sig til at deltage, Erik 

håber, at der er flere fra Lokalrådet, der vil være 

med. Vibeke og Jacqueline var en stor hjælp sidste 

år. 

 

Ad.7.1. – 7.8. 

Ad.7.1. 

Der har været sommerferie, så ikke noget nyt. 

 

Ad.7.2. 

Intet nyt. 

 

Ad.7.3. 

Intet nyt. 

 

Ad.7.4. 

Vejby-Tisvilde Sport har fået sin egen hjemmeside 

og er kommet med på Face Book. Niels Jørgen har 

opfordret alle afdelingerne til at skrive oplysninger 

om afdelingerne ind på hjemmesiden. Face Book 

skal mere bruges til løbende oplysninger. Der skal  
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11. Danske landsbyer: Lis har videresendt 
div. nyhedsbreve. Kan kontakten 
overflyttes til Michael Erichsen? 
 
12. Div. meddelelser - herunder LAG og 
FLAG - ansøgningsfrist: LAG 26/8 - FLAG 
23/8. 
 
13. Intern administration og økonomi. 
 
14. Næste møde: Forslag: mandag d. 23. 
eller 30. sept. 2024. 
 
15. Eventuelt. 
  
  
 
 
 
 
 

 

 

opsættes en tribune. Den bliver betalt med penge 

fra Bennys mindelegat. Programmet for 

fodboldafdelingen bliver delt ud sammen med 

Vejby Nyt først i september. 

 

Ad.7.5. 

Der er fredagsbar d. 27/9 og julefrokost med 

tilmelding d. 23/11. Herudover er der et stort 

arrangement med kager. Arrangementet slutter 

lørdag d. 14/9, hvor tidl. borgmester i Helsinge 

Kommune Claus Lange kommer og er dommer i en 

konkurrence om, hvem der har bagt den bedste 

kage. Bagefter kan kagerne købes, og om aftenen 

kommer Ronnie og Martin og spiller fra kl. 20 til 

24. Bent mener dagen bliver omtalt i Vejby Nyt. 

Ellers kan man se alle oplysningerne på Face Book. 

 

Ad.7.6. 

Der er menighedsrådsvalg i Vejby søndag d. 18/9 

kl. 19 i Sognegården. Egentlig er valgdagen d. 

17/9, men da der er 2 sogne, så må valgdagen deles 

på 2 dage, så i Tibirke er valget d. 17/9. 

Der er blevet fjernet nogle hække på ”Præstens 

Mark”, der skal sås blomster i stedet for, og der er 

blevet slået græs på det stykke, der har ligget brak 

også på ”Præstens Mark”. Det kræver mere 

arbejde, end der først var regnet med, at lave 

biodiversitet. Der skal bl.a. afsættes midler til 

vedligeholdelse af områderne.  

 

Ad.7.7. 

Nanna forklarer om biodiversitet projektet, så 

Charlotte og Ingelise er orienteret. Det er blevet 

vanskeligere for skolen at deltage i projektet. Tidl. 

var det børnene fra 5 og 6 klasse, der sørgede for at 

det tilsåede bed blev vandet, men nu går alle 5 

klasserne i Tisvilde. – Det var første skoledag i dag 

d. 12/8. Der er læringsfestival d. 7/9, hvor alle er 

velkommen, her viser børnene, hvad de har 

arbejdet med ugen inden. Emnet i år hedder ” 21 st 

Century Skills”. – Der bliver spurgt, hvor mange 

elever der går på skolen i Vejby efter de små 

klasser er sendt til Tisvilde. Ca. 120 elever det er 

6.-7.-8. og 9. klasse, der går på skolen i Vejby, så 

der er blevet god plads til f.eks. faglokaler, 

projektrum og makerspace. Special klasserne – 

spor 5 befinder sig fysisk på skolen, men styres 
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specialklasserne i kommunen centralt. 

 

Ad.7.8. 

Der er fællesspisning i Idrætshuset torsdag d. 5/9. 

Bustur til Fuglsang kunstmuseum onsdag d. 11/9. 

Fællesspisning i Idrætshuset torsdag d. 3/10. 

Foredrag i Sognegården mandag d. 28/10, her 

fortæller Overlæge Christian Tollund om sine 

oplevelser som livredder på en lægehelikopter. 

Fællesspisning i Idrætshuset torsdag d. 7/11, og 

julefrokost i Forsamlingshuset onsdag d. 4/12. 

 

Ad.8. 

Erik har sendt ”Høring: Udviklingsplan for 

lokalbanerne i Region Hovedstaden 2026 – 

2035”videre til lokalrådsmedlemmerne. 

Erik er blevet kontaktet af formanden for Ørby 

Bylaug Henrik Aaskilde vedr. planer om 

nedlæggelse af Ørby Station. Henrik har skrevet til 

kommunen, og har bedt dem støtte, at Ørby Station 

bliver bevaret. Henrik har sendt en kopi af brevet 

til Erik, som Erik har sendt videre til os. Erik har 

skrevet til Henrik, at Vejby Lokalråd støtter Ørby 

Bylags protest vedr. nedlæggelse af Ørby Station. 

Michael oplyser, at ændringerne bl.a. går på, at 

togene skal være hurtigere, og der skal være flere 

afgange i dagtimerne, men der er ingen planer om, 

at der kommer nogle sene toge, så man f.eks. kan 

komme hjem til Vejby, når man har været i teateret 

i København. Niels Jørgen siger, problemet er det 

samme, hvis man er til fodboldkamp i Parken, så 

må man gå midt i anden halvdel af kampen, hvis 

man skal med toget hjem til Vejby. 

 

Ad.9. 

Se under pkt. 5 og 8. 

 

Ad.10. 

Se under pkt. 8. 

 

Ad.11. 

Se dagsorden. Michael vil tale med Lis. 

 

Ad.12. 

Se dagsorden. 
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Ad.13. 

Se under pkt. 2. 

 

Ad.14. 

Næste møde mandag d. 30. september kl. 19. 

 

Ad.15. 

Niels Jørgen - Der har været besøg i 

idrætsforeningen af eleverne fra efterskolen i 

Unnerup. -  Kirsten Jørgensen har nævnt, at Melhøj 

trænger til noget beskæring og vedligeholdelse, og 

der er dårlig adgang til højen, men der er vist regler 

for, hvordan adgangen til gravhøje skal være. 

Michael kan oplyse, at det er kommunen, der plejer 

at ordne Melhøj. – Niels Jørgen efterlyser igen, at 

bogstaverne på Lars Larsens gravsten på 

kirkegården bliver malet op, Henrik lover at 

forelægge det for menighedsrådet, og Q R koderne 

virker ikke alle steder. Niels Jørgen gør også 

opmærksom på, at sommerfuglebusken, der står 

ved opslagstavlen ved Forsamlingshuset, igen er 

vokset, så den dækker den ene side af 

opslagstavlen. 

Nanna – Græsset på banen mellem skolen og 

Idrætshuset er meget højt, og Nanna efterlyser 

bannere, der afmærker de forskellige baner. 

Freddy spørger, om der er mulighed for at få 

datoerne for de arrangementer, Lokalrådet deltager 

i, da han gerne vil være med som hjælper, hvis han 

kan planlægge det i god tid. 

 

Efter lokalrådsmødet er problemerne vedr. 

”Naturens Dag” blevet løst. Ulla og Bente bager 

kager og laver kaffe og te m.m. Bentes 

knæoperation er udsat, så hun kan alligevel deltage. 
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